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Nr. 21136/05.08.2019 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

Încheiat astăzi  24.07.2019  la ședința ordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 

Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi, 24.07.2019, ora 13.00,  în 

conformitate cu prevederile art.178, alin.(1) şi art.179 (1) și (2) din O.U.G. 

nr.57/2019 privind Codul administrativ, în Sala ,,Remus Opreanu” din cadrul 

Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean Constanţa. 

 

 La sedinţă participă: domnul Țuțuianu Marius Horia – Președinte al 

Consiliului Județean Constanța, domnul Palaz Claudiu-Iorga Vicepreşedinte al 

Consiliului Judeţean Constanţa, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului 

Constanța, consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului 

Județean Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al 

Consiliului Judeţean Constanţa. 

 De asemenea, în sală, sunt prezenți reprezentanți mass media.  

 Lipsesc următorii consilieri județeni: domnul Learciu Dumitru Daniel - 

Vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Constanţa, doamna Lebidov Steluța și 

domnul Matei Radu Bogdan.  

 

 

X 

 

 

Ordinea de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea procesului verbal al şedinţei publice 

ordinare din data de 24 iunie 2019 a Consiliului Judeţean Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia. 
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare pentru 

promovarea şi implementarea proiectului „Măsuri integrate pentru o viaţă mai bună” 

cod MySMIS:114654. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia. 

 

3. Proiect de hotărâre privind exprimarea acordului referitor la constituirea Judeţului 

Constanţa ca parte civilă într-un dosar penal. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia. 

 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea structurii organizatorice a Spitalului 

Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf.Apostol Andrei” Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

5. Proiect de hotărâre privind înfiinţarea unei gărzi la domiciliu în cadrul Spitalului 

Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf.Apostol Andrei” Constanţa.  

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

6. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei şi Statului de funcţii de la 

Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei şi Statului de funcţii de la 

Muzeul de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Comisiei de concurs pentru concursul de 

proiecte de management de la Teatrul de Stat Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii contractelor de finanțare 

nerambursabilă din fonduri publice, alocate de la bugetul  Judeţului Constanţa, pe 

anul 2019, pentru proiecte sportive. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

10. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Direcţiei Judeţene pentru 

Sport şi Tineret Constanţa a Sălii de expoziţii (parter şi etaj) din Pavilionul 

Expoziţional Constanţa, în perioada 28 octombrie – 03 noiembrie 2019 pentru 

desfăşurarea a 41-a ediţii a „Campionatelor Mondiale de Skandenberg”. 

Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga. 
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11. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Federaţiei Române de 

Taekwon-do I.T.F. a suprafeţei de 500 mp pe parcarea laterală a Pavilionului 

Expoziţional Constanţa, în perioada 26 – 31 august 2019 pentru desfăşurarea 

„Stagiului Naţional”. 

Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga. 

 

12. Proiect de hotărâre privind numirea unui membru în Consiliul de administraţie 

al Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

13. Proiect de hotărâre privind  desemnarea reprezentantului Consiliului Judeţean 

Constanţa în  Consiliul de administraţie al Complexului Muzeal de Ştiinţe ale Naturii 

Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

14. RETRAS. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile 

din domeniul public al UAT Oraş Negru Vodă în domeniul public al Judeţului 

Constanţa, în vederea construirii a 2 Locuinţe Protejate şi a unui Centru de zi cu o 

capacitate de minim 30 de locuri. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Programului cu obiectivele şi 

lucrările de drumuri şi poduri pentru anul 2019, finanţate din bugetul Judeţului 

Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

16. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli şi 

modificarea Listei de Investiţii, pe anul 2019, ale Direcţiei Generale de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

17. Proiect de hotărâre privind  stabilirea costurilor medii anuale pe anul 2019, 

pentru finanţarea serviciilor sociale destinate protecţiei şi promovării drepturilor 

copilului şi persoanei adulte cu handicap ale Direcţiei Generale  de Asistenţă Socială 

şi Protecţiei Copilului Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului/Acordului Colectiv de Muncă 

la nivelul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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19. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli şi a 

Planului de activităţi pe anul 2019, de la Muzeul de Istorie Naţională şi Arheologie 

Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

20. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli şi a 

Listei de Investiţii pe anul 2019, de la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa 

„Căluţul de mare”. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

21. Proiect de hotărâre privind transmiterea unui bun din domeniul public al 

Judeţului Constanţa şi gestiunea SC RAJA SA în domeniul public al Oraşului Eforie 

şi aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului de 

alimentare cu apă şi de canalizare către SC RAJA SA. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

22. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ – teritoriale a 

sumelor defalcate din T.V.A. pe anul 2019, pentru finanțarea cheltuielilor privind 

drumurile județene și comunale. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

23. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ – teritoriale a 

unor sume din cote defalcate din impozitul pe venit în anul 2019 pentru susținerea 

programelor de dezvoltare locală, pentru susținerea programelor de infrastructură 

care necesită cofinanțare locală, precum și pentru cheltuielile de funcționare, pe care 

unitățile administrativ – teritoriale din  județ, în mod justificat, nu le pot finanța din 

veniturile proprii și din sume defalcate din taxa pe valoare adăugată pentru 

echilibrarea bugetelor locale. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

24. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de venituri şi 

Cheltuieli şi a listei obiectivelor de Investiţii ale Judeţului Constanţa pe anul 2019. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

______________________________________________________________ 

 

25. Proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului Spitalului Clinic Judeţean de 

Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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26. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi 

obiectivului „Reabilitare şi modernizare Teatru de Vară Mamaia”. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

27. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de Analiză şi Acoperire a 

Riscurilor al Judeţului Constanţa. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

 

 

X 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bună ziua dragi colegi. Doamna Belu, vă rog frumos 

să faceți prezența.  

Dna. Belu Mariana: Sunt 33 de consilieri, ședința este legal constituită.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Mulțumesc, doamna Belu. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Astăzi avem 24 de proiecte de hotărâri pe ordinea de 

zi și 3 proiecte pe ordinea suplimentară. O să dau citire la cele 3 proiecte de pe 

ordinea suplimentară. 

         - Cine este pentru ordinea suplimetară? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
         - Cine este pentru întreaga ordine de zi? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea procesului verbal al şedinţei publice     

ordinare din data de 24 iunie 2019 a Consiliului Judeţean Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:       
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare pentru 

promovarea şi implementarea proiectului „Măsuri integrate pentru o viaţă mai bună” 

cod MySMIS:114654. 



6 
 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

3. Proiect de hotărâre privind exprimarea acordului referitor la constituirea Judeţului 

Constanţa ca parte civilă într-un dosar penal. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

  

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea structurii organizatorice a Spitalului 

Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf.Apostol Andrei” Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:       
5. Proiect de hotărâre privind înfiinţarea unei gărzi la domiciliu în cadrul Spitalului 

Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf.Apostol Andrei” Constanţa.  

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

    

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

6. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei şi Statului de funcţii de la 

Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei şi Statului de funcţii de la 

Muzeul de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 



7 
 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Comisiei de concurs pentru concursul de 

proiecte de management de la Teatrul de Stat Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împortivă? Mulțumesc! 

Dna. Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii contractelor de finanțare 

nerambursabilă din fonduri publice, alocate de la bugetul  Judeţului Constanţa, pe 

anul 2019, pentru proiecte sportive. 

 

Dl. Iordache Marian: O intervenție, domnule președinte. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, aveți 30 de secunde la dispoziție, 

vă ascultăm.  

Dl. Iordache Marian: Domnule președinte, acest proiect a fost retras de pe ordinea 

de zi, a revenit, înțeleg, în cursul zilei de astăzi și este văzut doar de o comisie. De 

aceea Grupul PNL se abține la acest punct.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Da. Doamna Banciu, vă rog să explicați de ce este 

nevoie de aprobarea consiliului județean. Acolo a fost o comisie care a aprobat aceste 

contracte. Dar, prin noua legislație trebuie aprobat și de plenul consiliului județean.  

Dl.Crușoveanu Marian: Explicați-ne și nouă, vă rog, doamna director.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă va explica doamna Banciu, directoarea Direcției 

juridice, de ce este nevoie și de aprobarea plenului consiliului județean.  

D-na Banciu Leila: Conform Ordinului nr.664 care face referire la contractele de 

finanțare nerambursabilă acordate pe Legea  nr.69 și pe Legea nr.350, există mai 

nou, această formalitate prin care contractele de finanțare, atribuirea contractelor de 

finanțare precum și rezultatele echipei de selecție se vor aproba prin autoritatea 

finanțatoare, respectiv consiliul județean. 

 Este strict o formaliatate datorită faptului că selecția s-a făcut de o comisie 

stabilită prin hotărâre de consiliu județean, în baza unui ghid, pe care l-ați aprobat 

prin hotărâre de consiliu județean. Această comisie a selectat cluburile sportive, 

asociațiile sportive pe care le-a declarat câștigătoare, iar acest rezultat și atribuirea 

contractului trebuie validat. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Trebuie validat. 

Dl. Iordache Marian: Știați de rezultate săptămâna trecută? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Legislația s-a schimbat, domnule consilier. 

D-na Banciu Leila: Nu, nu știam de rezultate.  

Dl. Iordache Marian: Deci, ați aflat rezultatele astăzi? 

D-na Banciu Leila: Nu, nu le-am aflat astăzi.  

Dl. Iordache Marian: Ziceați că a fost comisia. De aceea vă întrebam.  
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D-na Banciu Leila: Rezultatele ne-au parvenit acum 2 zile când comisia de 

contestație și-a încheiat activitatea.  

Dl. Crușoveanu Marian: Dacă se poate, doamna director, cum pot să aprob suma 

de 2,5 milioane lei, groso modo, da? 

D-na Banciu Leila: Una dintre sume, este anexă.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, în primul rând nu v-ați înscris la 

cuvânt. 

Dl. Crușoveanu Marian: Dacă îmi permiteți.   

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Imediat, dacă ați fi citit legislația, cred că nu ați citit-

o, dacă mă ascultați 10 secunde, că am dreptul, că conduc ședința, conform noii 

legislații trebuia să vă înscrieți la cuvânt.  

 Vă rog frumos, pe viitor, când vreți să luați cuvântul îmi cereți permisiunea. 

Așa este legislația în vigoare.  

Dl. Crușoveanu Marian: Da, domnule președinte. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Aveți 30 de secunde, vă rog frumos, la dispoziție.  

Dl. Crușoveanu Marian: Dar de ce 30 de secunde? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: V-am spus, spre deosebire de consilierii PSD, 

dumneavoastră nu cunoașteți legislația și noul Cod administrativ, vă mulțumesc.  

Dl. Crușoveanu Marian: Legislația și procedura spune că: Dacă la comisie nu am 

niciun fel de documentație 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, vă rog frumos nu mă puneți în 

situația în care să iau măsurile care îmi revin ca președinte de ședință. Vă rog frumos, 

vorbiți la subiect despre ce este vorba și aveți 30 de secunde la dispoziție. 

Dl. Crușoveanu Marian: Lăsați-mă să vorbesc dacă mi le dați!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă rog. Dar la subiect. 

Dl. Crușoveanu Marian: La subiect! Mă refer la acest subiect! La Comisia de 

specialitate buget-finanțe, la Comisia educație, sport, tineret, Comisia juridică, nu 

am proiectele acestea, cum pot vota 2,5 milioane, pe ce, dacă nu am avut 

documentele? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Numai ce v-am explicat. Dumneavoastră ați votat, 

dumneavostră consilierii.  

Dl. Crușoveanu Marian: Să votăm în orb? Dacă nu am văzut proiectul! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu. Domnule consilier haideți să stabilim o regulă. 

Când vorbiți dumneavoastră, eu tac și când vorbesc eu, dumneavoastră tăceți. Ați 

terminat de vorbit, pot să vorbesc și eu acum? 

 Deci, domnule consilier, ați votat dumneavoastră, comisia. Acele proiecte au 

fost validate de comisia care dumneavoastră ați votat-o. Este o formalitate de a trece 

prin plenul consiliului județean. 

Dl. Crușoveanu Marian: De ce nu am avut acest proiect, întreb! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Documentația era pe site, domnule consilier.  
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Dl. Crușoveanu Marian: Nu era, domnule președinte nicio documentație!  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: V-am spus să vorbiți la subiect. Vă ascult. 

Dl. Crușoveanu Marian: Aveți și dumneavostră reprezentanți și noi, suntem toate 

partidele în comisiile acestea pe care le-am enumerat, nu a fost proiectul! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, cu tot respectul, nu vorbiți la 

subiect. Vorbiți despre acest subiect dacă vreți să vorbiți, dacă nu, mă puneți în 

situația să iau măsurile legale care se impun. 

Dl. Crușoveanu Marian: Care sunt, domnule președinte? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Tocmai asta vă spun, recunoașteți singur că nu 

cunoașteți legislația dar este o altă discuție. Haideți să nu deraiem de la subiect, vă 

rog frumos, domnule consilier. 

Dl. Crușoveanu Marian: Sunt mai multe măsuri care se pot lua. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă rog frumos domnule consilier. 

Dl. Niculescu George Sergiu: 15 secunde, domnule președinte. În concluzie, 

Grupul PNL, așa cum a anunțat liderul de grup, domnul Marian Iordache, având în 

vedere că documentația pe care o vedeți este una stufoasă, a fost prezentă la comisie 

la ora 12,30, colegii din comisie, asta de astăzi, au primit-o la comisie, este ceva de 

studiat, în concluzie, timpul era scurt și abținerea este dovedită.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Sunt de acord cu dumneavoastră, eu o să îl supun încă 

odată la vot. Dar, vă pot anunța că cei care au depus proiectele pe Legea nr.350 pierd 

aceste proiecte întrucât au niște termene de respectat. Dacă defavorizați sportivii și 

oamenii de cultură din Constanța, este dreptul dumneavoastră. 

Dl. Crușoveanu Marian: Încetați să puneți presiune pe votul consilierilor, domnule 

președinte. Nu mai puneți totul în ultima clipă și puneți presiune pe noi! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: În primul rând mă obligați să vă invit să stăm de vorbă, 

conform legislației în vigoare și dacă vreți să discutăm pe legislație, vă pot invita să 

părăsiți ședința. Dacă nu cunoașteți legislația, asta este. Vă rog frumos domnule 

consilier, la subiect, 30 de secunde. Deci, dacă privați sportivii constănțeni și 

oamenii de cultură la aceste proiecte care le încep săptămâna viitoare, când nu se 

mai poate convoca o altă ședință, „vă mulțumescˮ în numele dumnealor.  Vă rog 

frumos, domnule Palaz, este o simplă formalitate. 

Dl. Crușoveanu Marian: Dați dovadă de incompetența de care dă dovadă aparatul 

administrativ. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier v-am spus să vorbiți la subiect, vă 

rog frumos.  

 

Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Doamna secretar, dacă formalitatea asta nu trece 

proiectul, care este efectul? 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Efectele sunt că acele proiecte nu mai pot fi duse la 

îndeplinire pentru că au termene prin care trebuie să înceapă proiectele. Vă rog 

frumos, doamna Belu. 

D-na Belu Mariana: Eu am grijă la ce spune legea nu la ce vorbesc și vorbesc ce 

spune legea, ca să fie clar pentru toată lumea.  

 Este foarte adevărat că acest proiect de hotărâre a apărut mai târziu pe site-ul 

consiliului județean pentru că, comisia care a analizat aceste proiecte, și am înțeles 

că a avut o actvitate de vreo 30 de zile, a analizat vreo douăzeci și ceva de proiecte. 

De altfel sunt în sală oameni care au făcut parte din comisie și directorul direcției. 

 Din aceste douăzeci și ceva de proiecte, am înțeles că numai 4 au fost 

selectate, restul au picat pentru că nu au avut dosarele în regulă. Este foarte adevărat 

că toate aceste materiale au venit foarte târziu pentru că au fost și niște contestații și 

atunci a intrat în activitate și Comisia de contestație.  Abia conform unei adrese, ieri 

am primit aceste materiale. În momentul în care am primit aceste documente le-am 

prezentat domnului președinte și  a spus să le punem pe site. Este foarte adevărat că 

au fost foarte târziu aduse. Nu eu trebuie să explic de ce. Dar, știu că a fost o muncă 

enormă a colegilor mei din comisiile de selectare și de contestație ca să ajungă la 

acest moment. 

 Din punctul meu de vedere, în spatele hotărârii, am solicitat și eu și domnul 

președinte să fie depus și Raportul final al comisiei ca să fie în derulare toate, 

caracterizate și detaliate toate proiectele care au solicitat surse de finanțare și 

punctajul fiecăruia, considerând că toate aceste documente sunt de interes public și 

trebuie să stea în spatele hotărârii, de altfel le-ați și văzut. 

 Este foarte adevărat că proiectul în sine, proiectul care a fost depus, care 

conține date, de multe ori confidențiale ale cluburilor care le-au depus, sunt în arhiva 

comisiei care a analizat aceste proiecte. Dacă doriți să vedeți proiectul în sine, cum 

arată, cum este justificat bugetul, ce se face cu banii respectivi, care sunt cheltuielile 

eligibile, care nu sunt eligibile, în ce constă cei 10% contribuția, deci toate aceste 

detalii tehnice, evident le puteți vedea și în acest moment, și peste o oră, și peste o 

zi, oricând ele pot fi puse la dispoziți. Dar nu puteam să punem pe site vreo două 

valize de proiecte care au fost depuse, deci asta apropos de incompetența aparatului 

de specialitate. 

 În ceea ce privește natura juridică a acestei hotărâri pe care noi trebuie să o 

adoptăm astăzi, din punctul meu de vedere, este o hotărâre, ceea ce în drept se 

numește „în constatareˮ. Nu facem decât să constatăm ceea ce Comisia de evaluare 

și Comisia de contestație a concluziționat după ce a vizionat toate proiectele. Noi 

practic constatăm ceea ce această comisie a făcut. 

 Dacă se pune problema responsabilității, și vă înțeleg și pe dumneavoastră, 

înțeleg punctul de vedere, nu ați văzut documente și atunci, sigur există anumite 
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neclarități, ca să nu le spun suspiciuni sau alte rețineri. Dar, din punctul meu de 

vedere este o hotărâre numai în constatare. Constatăm ceea ce a făcut comisia.  

 De altfel, Legea nr. 350, dă în competența Comisiei de evaluare 

responsabilitatea selectării, ea are atribuțiunile prevăzute acolo.  

 Este foarte adevărat, că așa cum suntem obișnuiți în România, a apărut în 

decembrie 2018 acest Ordin al  ministrului tineretului și sportului, din punctul meu 

de vedere, acest Ordin a venit să mai completeze Legea nr.69, Legea sportului, că și 

prin această lege se poate face finanțare, prin selecție sau direct prin hotărâre, și a 

inclus acolo în prevederi și Legea nr.350. 

 Din aceste considerente și pentru faptul că ai mei colegi, și le înțeleg temerile, 

unii au fost pățiți ca mine, alții nu au fost pățiți, au fost supuși organelor de cercetare, 

curte de conturi, și au spus: Domnule, dacă așa este Ordinul ministrului, spune să se 

aprobe printr-o hotărâre, haideți să îl supunem. Că s-ar putea, mâine poimâine, să 

vină Curtea de conturi, care are economiști, nu juriști, și să spună, ca la circulație: 

A, nu ai hotărârea, jos! Banii sunt ilegali! Recuperați banii!  

 În sensul acesta s-a insistat să se intre pe ordinea de zi cu acest proiect de 

hotărâre, pe care repet obsesiv, este o hotărâre în constatare și nu o hotărâre care, 

dacă vreți, validează ceva.  

 Responsabilitatea legală este în competența Comisiei de valuare și a Comsiei 

de contestație, dacă au fost contestații.  

 Sper că am fost destul de clară, înțeleg și punctul dumnevoastră de vedere și 

temerile. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ați fost foarte explicativă, vă mulțumesc foarte mult, 

doamna Belu. 

Presa: Dar cu ce efect, dacă nu votează? 

D-na Belu Mariana: Evident, ca orice hotărâre care nu trece, nu se poate pune în 

aplicare. Adică, actul final, această hotărâre pune capăt acestei proceduri.  

Dl. Crușoveanu Marian: Întrebarea mea este, cum voi vota eu, dacă la comisie am 

avut decât titlul acestui proiect? Nu am avut nicio hârtie, titlul și atât. Niciun fel de 

document. 

D-na Belu Mariana: Eu pot să vă răspund și putem să vă punem la dispoziție și 

acum. 

Dl. Crușoveanu Marian: Pe procedură, dacă nu am la comisia de specialitate 

documentație, poate fi dezbătută, conform legii? Nu! 

D-na Belu Mariana: Domnule Crușoveanu, eu am fost cred că spre sfârșitul 

comisiei, cred că mai erau câțiva colegi de-ai dumneavostră și am mai avut această 

discuție. Dar, dacă aceasta este problema, le putem aduce. Nu este niciun fel de 

problemă. Îl punem ultimul pe ordinea de zi, le vedeți, le răsfoiți, intrați în contact 

cu ele, nu este  niciun fel de problemă. Noi avem documentele, nu ascundem nimic, 

totul este la vedere, totul este public.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Eu supun la vot încă odată. 

Dl. Crușoveanu Marian: Supuneți. 

Dl. Bola Bogdan Alexandru: O singura secundă. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă rog. 

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Aici, unul dintre proiecte spune așa: „organizare 

cantonament de pregătire la Brașov – 129.000 leiˮ cheltuială eligibilă, însă perioada 

este 17- 28 iulie. A trecut perioada respectivă. 129.000 lei, noi, practic, am vota acum 

să le dăm pentru un eveniment care nu s-a produs. 

D-na Belu Mariana: Nici nu pot fi decontate decât facturile care sunt după ce 

semnează contractul. 

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Nu este vorba de rea credință.  

D-na Belu Mariana: Aveți perfectă dreptate.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu se decontează decât de la intrarea în proiect.  

D-na Belu Mariana: Și după ce se semnează contractul. Ca să înțelegeți de ce apar 

așa, asta este activitatea proiectului, proiectul mai are 10% cofinanțare. Poate s-au 

dus acolo din cofinanțarea lor. Acesta este proiectul de la cap la coadă. Nu uitați că 

aceste proiecte sunt făcute din martie-aprilie. Ei și-au prezentat proiectul dar 

decontarea banilor se va face numai după ce se semnează contractele de finanțare. 

Evident că vor cădea o parte din bani că asta este situația. S-a întârziat destul de mult 

cu alocarea acestor sume.   

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Il amân sau îl supunem la vot? 

Dl. Goidea Florin: Nici nu putem să trecem peste și să aruncăm la coșul de gunoi, 

proiectul. Trebuie să ne gândim și să vedem și oportunitatea și eu zic să-l amânați. 

Asta este părerea mea.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu, îl amânăm la sfârșitul ședinței pentru că 

proiectele, ați văzut, au început deja și nu mai avem timp  ulterior să își aducă 

proiectele la îndeplinire și persupun că vot cădea toate proiectele pentru că sunt din 

perioada respectivă.  

Dl. Crușoveanu Marian: Cum bine cunoașteți legea, domnule președinte, puteți 

convoca și o extraordinară. Este o problemă extraordinară, de finanțare. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, mă văd nevoit să vă spun încă 

odată să citiți cu mare atenție noul Cod administrativ. Sunt ferm convins că nu l-ați 

citit, nu ați avut timp pentru că sunteți foarte ocupat cu afacerile. Dar, v-aș 

recomanda să îl citiți cu mare atenție ca să vedeți exact cum stau lucrurile, și ceea ce 

privește funcția de consilier județean și aceea de președinte, și aceea de 

vicepreședinte. Vă ascult domnule Palaz. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Oricum, este clar că hotărârea aceasta necesită dubiu 

pentru oricare în momentul în care o vezi. Eu am vorbit cu doamna sectretar două 

variante. Dacă considerați să o amânăm cu o extraordinară, văd că ați venit cu ideea, 

sau varianta în care să trecem dacă se poate, doamna secretar, un articol în care facem 
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precizarea, formulăm exact un articol, care ați spus că are rol constatator și, 

responsabilitatea strictă este a celor care au analizat. Nu mi se pare acuma normal, 

este o belea, este un dosar în sensul acesta și până la urmă când te duci la Parchet ăla 

îți spune clar: Auzi mă, ai votat, da? Ia răspunde și dă și tu banii înapoi! Dacă sunteți 

de acord cu varianta aceasta, să o formulăm într-un fel că până la urmă nu vrea 

nimeni să oprească dar, ca să treacă acest proiect din partea consilierilor, eu vă 

propun să facem lucrul acesta.  

D-na Belu Mariana: Aveți drepate. Eu v-aș propune amendamentul domnului 

vicepreședinte acesta este: „Se constată rezultatele evaluării proiectelorˮ. Se constată 

pentru că nu se aprobă.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Se constată și prezenta hotărâre are rol  

D-na Belu Mariana: Nu, când spui „se constatăˮdeja este hotărâre în constatare.   

Dl. Palaz Claudiu Iorga: „Se constatăˮatât să fie. Adică să aibă rol de constatare și 

să poți fi protejat a fi tras la răspundere civilă sau penală în cazul unui scandal, că au 

fost atâtea pe chestia asta și atunci nu se blochează. Proiectele pot trece. Și într-

adevăr comisia care a analizat poate să-și asume. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  

 - Cine este de acord cu amendamentul domnului vicepreședinte Palaz? 

Dl. Crușoveanu Marian: Haideți să-l formulăm. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Păi l-a formulat. 

D-na Belu Mariana: Atât: La art.1 - se constată rezultatele evaluării proiectelor. Nu 

se aprobă și se constată.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  

 - Cine este de acord cu amendamentul domnului vicepreședinte Palaz? 

D-na Belu Mariana: 34 voturti pentru. A venit și domnul Zahariuc. 

 

D-na Banciu Leila: Doamna Belu, Ordinul nr.664 îmi spune că: Se supun aprobării. 

D-na Belu Mariana: Da, doamna director, dar dacă nu reușiți să-i convingeți pe 

domnii consilieri că totul este corect cred că atunci este bine să adoptăm hotărârea 

cu „se constatăˮ, cu acest amendament și este în spiritul Legii nr. 350. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Este acest amendament care a fost votat în plenul 

consiliului județean. 

 - Cine este pentru proiect? Abțineri? Împotrivă? 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru, cu acest amendament „se constatăˮ.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

10. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Direcţiei Judeţene pentru 

Sport şi Tineret Constanţa a Sălii de expoziţii (parter şi etaj) din Pavilionul 



14 
 

Expoziţional Constanţa, în perioada 28 octombrie – 03 noiembrie 2019 pentru 

desfăşurarea a 41-a ediţii a „Campionatelor Mondiale de Skandenberg”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
11. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită Federaţiei Române de 

Taekwon-do I.T.F. a suprafeţei de 500 mp pe parcarea laterală a Pavilionului 

Expoziţional Constanţa, în perioada 26 – 31 august 2019 pentru desfăşurarea 

„Stagiului Naţional”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

12. Proiect de hotărâre privind numirea unui membru în Consiliul de administraţie 

al Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate Constanţa. 

 

 După cum știți, vă fac o mică explicație, după cum știți am mai votat acest 

proiect. Au expirat mandatele membrilor și trebuie să desemnăm un nou membru 

pentru un nou madat. 

 Propunerea celor de la PSD este Gheorghe Donțu, o fac eu. Domnul Palaz?  

Domnul Palaz nu are propuneri. Cei de la ALDE? Nu au propuneri. Domnule 

consilier? 

Dl. Crușoveanu Marian: Se poate un minut pauză? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Conform noului Cod administrativ. Bravo! Știți ce îmi 

place la colegii mei, consilieri de la PNL, că învață foarte repede de la președinte. 

Dl. Crușoveanu Marian: Propunerea noastră este, domnul Stelian Gima.  

D-na Belu Mariana: Soția are contract cu C.J.A.S? 

Dl. Gima Stelian: Nu. 

D-na Belu Mariana: Este obligația mea să preîntâmpin orice fel conflict de interese. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

13. Proiect de hotărâre privind  desemnarea reprezentantului Consiliului Judeţean 

Constanţa în  Consiliul de administraţie al Complexului Muzeal de Ştiinţe ale Naturii 

Constanţa. 
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 Propunerea noastră, a celor de la PSD, PMP și ALDE este doamna Mihaela 

Petrachi, directoarea Direcției de cultură din cadrul consiliului județean. Domnilor 

consilieri? 

Dl. Iordache Marian: Domnul Radu Matei. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamnă, vă rog frumos notați, pregătiți buletinele de 

vot. Amânăm cele două proiecte până la numărarea voturilor. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

14. RETRAS. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile 

din domeniul public al UAT Oraş Negru Vodă în domeniul public al Judeţului 

Constanţa, în vederea construirii a 2 Locuinţe Protejate şi a unui Centru de zi cu o 

capacitate de minim 30 de locuri. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Programului cu obiectivele şi 

lucrările de drumuri şi poduri pentru anul 2019, finanţate din bugetul Judeţului 

Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

16. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli şi 

modificarea Listei de Investiţii, pe anul 2019, ale Direcţiei Generale de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

17. Proiect de hotărâre privind  stabilirea costurilor medii anuale pe anul 2019, 

pentru finanţarea serviciilor sociale destinate protecţiei şi promovării drepturilor 

copilului şi persoanei adulte cu handicap ale Direcţiei Generale  de Asistenţă Socială 

şi Protecţiei Copilului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului/Acordului Colectiv de Muncă 

la nivelul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Constanţa. 

 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

19. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli şi a 

Planului de activităţi pe anul 2019, de la Muzeul de Istorie Naţională şi Arheologie 

Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

20. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli şi a 

Listei de Investiţii pe anul 2019, de la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa 

„Căluţul de mare”. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

21. Proiect de hotărâre privind transmiterea unui bun din domeniul public al 

Judeţului Constanţa şi gestiunea SC RAJA SA în domeniul public al Oraşului Eforie 

şi aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului de 

alimentare cu apă şi de canalizare către SC RAJA SA. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

22. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ – teritoriale a 

sumelor defalcate din T.V.A. pe anul 2019, pentru finanțarea cheltuielilor privind 

drumurile județene și comunale. 

 

Dl. Iordache Gheorghe: O intervenție, domnule președinte, înainte. La poziția 

aceasta lucrurile sunt destul de încurcate.  
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 Alocarea financiară pentru repararea drumurilor comunale a ajuns să scadă 

față de anul trecut la o cifră care ne îngrozește pe toți. Practic, la momentul acesta 

doar 4.000.000 lei sunt alocați pentru repararea drumurilor comunale. Și după ce că 

sunt puțini bani și aceștia sunt împărțiți foarte defectuos.  

 Vreau să vă fac o propunere și anume, pentru ședința următoare, să propunem 

un proiect de hotărâre prin care să reînființăm Comisia de transparentizare a 

deciziilor în legătură cu alocările financiare, cea care tocmai s-a desființat și care ar 

fi necesară pentru ca aceste decizii să nu devină, sau aceste proiecte de hotărâri să 

nu devină discreționare. 

 Veți constata și la dezvoltare locală, la punctul următor, că finanțarea este 

complet contrabalansată spre un singur grup politic ceea ce ne determină să spunem 

că nu mai este deloc o alocare administrativă așa cum spuneați, domnule președinte 

și este una politică.  

 Grupul PNL la punctul nr.22 va vota împotrivă, având în vedere că doar 

550.000 lei sunt alocați pentru drumuri comunale pentru localități unde există 

primari PNL. Mulțumesc. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc domnule consilier. În primul rând este 

o Comisie formată din directorii de direcții care analizează aceste cereri. Doi la 

mână, vreți să vă înscrieți la cuvânt, să anunțați vă rog frumos.  

Dl. Crușoveanu Marian: După ce terminați dumneavoastră am să doresc, ceva mai 

mult de 30 de secunde. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu alocă președintele consiliului județean acești bani. 

Este o comisie formată din directorii direcțiilor care știu ce-i mai bine pentru județ, 

pentru că acolo ajung solicitările primarilor.  

 Doi la mână, remarca dumneavoastră, vă spun sincer, este tendențioasă ca de 

obicei. Nu, încă nu a început campania electorală.  

 Trei la mână, că se alocă către un singur grup, vă pot da foarte clar cifrele. 

Dar, le puteți studia la Direcția economică, exact procentajele, cum spuneți 

dumneavoastră.  

 Am înțeles domnule consilier, că dumneavoastră nu vreți să ajutați primarii 

dumneavoastră, foarte bine, consilierii PSD presupun că vor vota acest proiect, vor 

să-și ajute primarii.  

 Nu trece acest proiect, foarte bine, dumneavoastră ați dorit așa să fie. Nu vor 

beneficia primarii din județul Constanța, e dezvoltarea de care merită. Vă ascult, 

domnule consilier. Aveți la dispoziție 30 de secunde, domnule consilier. 

Dl. Crușoveanu Marian: Nu sunt suficiente și vă rog frumos să nu mă întrerupeți.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Din păcate, eu am dreptul să vă întrerup, citiți legea.  

Dl. Crușoveanu Marian: Spuneați că la acest proiect s-au dat către toți primarii, da, 

administrativ. Păi unde este echitatea în alocarea bugetară pe drumuri comunale, 

când primarii PNL cu o grămadă de solicitări primesc 12%, în timp ce PSD primește 
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88% din fonduri iar primarii ALDE și PMP  0%. Nu au drumuri comunale, să 

înțeleg? Cogealacu, Castelu, deși au cereri depuse de finanțare, cereri de finanțare 

care le-am discutat? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc foarte mult, au trecut 2 minute, cu toate 

că au fost 30 de secunde. 

Dl. Crușoveanu Marian: Vă luați un ceas nou, vă rog frumos și lăsați-mă să îmi 

spun punctul de vedere, domnule președinte. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Păi vi l-ați spus, mai aveți? 

Dl. Crușoveanu Marian: Da, domnule președinte. Dumneavoastră în repetate 

rânduri ați spus că nu faceți politică, dumneavostră faceți administrație. Explicați-

mi și mie unde este administrație în această alocare bugetară. Pentru că acea comisie 

este înființată la dispoziția dumneavoastră.  

 Acei oameni, am discutat cu ei la comisie și nu au putut să îmi explice de ce 

solicitările PNL, din partea UAT-urilor nu au fost luate în seamă, decât 12%, pe când 

cele de la PSD, 88% au fost luate în seamă? Asta este întrebarea mea. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ați terminat? Bun. Vă mulțumesc foarte mult. Știu că 

terminați mai greu.  

 Domnule consilier, în primul rând și la dumneavoastră este tendențios ceea ce 

spuneți.  

Dl. Crușoveanu Marian: Sunt cifre, domnule președinte! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, vă rog frumos permiteți-mi să 

vorbesc! 

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Eu v-am ascultat cu mare atenție, nu mă forțați să vă 

iau microfonul, cum spune legislația. Ați spus ce aveați de spus, permiteți-mi să 

răspund și eu. Cum v-am ascultat și eu pe dumneavoastră, ascultați-mă și 

dumneavoastră pe mine. 

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog frumos. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: În primul rând cred că este primul județ în țară când 

toate UAT-urile primesc bani. Nici măcar un UAT nu a fost exclus din această 

situație și aș vrea să văd unde sunt conduceri liberare, dacă se întâmplă treaba 

aceasta. 

Dl. Crușoveanu Marian: Vorbiți de alt proiect, vorbim de proiectul acesta unde 

sunt alocări. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Repet, v-am ascultat cu mare atenție, perimteți-mi să 

vorbesc și eu! V-am spus ca să nu fiu nevoit să iau măsurile legale. Sau dacă vreți 

vă tai cuvântul!   

Dl. Crușoveanu Marian: Sunt 8 primării, nu sunt 70. Sunt 8 primării la care alocați 

bani la acest proiect! Proiectul la care faceți referire este următorul, că au primit toate 

UAT-urile, vă rog frumos nu mai dezinformați! 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, conform legii, vreau să vorbesc 

între 4 ochi cu dumneavoastră. Vă rog frumos, veniți la pupitru ca să discutăm.  

Dl. Crușoveanu Marian: Cu cea mai mare plăcere. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doi la mană, din păcate pentru dumneavoastră, 

necunoscând legislația, cum se întâmplă de obicei, cererile, toate depuse, sunt 

verificate și analizate de o comisie. Comisia analizând acele dorințe, în acele cereri 

depuse, a luat decizia cea mai bună.  

 Aveți dreptul, dumneavoastră, prin vot, să spuneți dacă sunteți de acord sau 

nu sunteți de acord.  

 _- Cine este pentru? Cine este împotrivă, Cine se abține? 

D-na Belu Mariana:  

16 voturi pentru Grupul PSD,  

14 voturi împotrivă Grupul PNL,  

1 vot pentru Grupul ALDE,  

3 abțineri Grupul PMP.  

Deci, proiectul nu a trecut. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Proiectul nr.22 nu a trecut. Presupun că colegii primari 

PNL vă vor mulțumi foarte mult.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

23. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ – teritoriale a 

unor sume din cote defalcate din impozitul pe venit în anul 2019 pentru susținerea 

programelor de dezvoltare locală, pentru susținerea programelor de infrastructură 

care necesită cofinanțare locală, precum și pentru cheltuielile de funcționare, pe care 

unitățile administrativ – teritoriale din  județ, în mod justificat, nu le pot finanța din 

veniturile proprii și din sume defalcate din taxa pe valoare adăugată pentru 

echilibrarea bugetelor locale.  

 

Dl. Iordache Marian: O intervenție, dacă îmi permiteți. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu vă mai dau cuvântul. 

 - Cine este pentru? 

Dl. Crușoveanu Marian: Cum domnule președinte să nu mai dați cuvântul! Este 

posibil așa ceva? Nu vă mai comportați ca un vătaf pe moșie, domnule președinte! 

Nu se poate așa ceva! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, mă văd nevoit să iau măsurile 

legale. 

Dl. Iordache Marian: Domnule președinte, solicit cuvântul la acest proiect. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă ascult. 
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Dl. Niculescu George Sergiu: Vă rugăm frumos. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Păi nu, că și-a expus foarte clar domnul Crușoveanu, 

mai devreme, de ce nu dorește ca primarii din județ să aibă bani. 

Dl. Iordache Marian: Argumentele sunt aceleași.   

Dl. Crușoveanu Marian: Să vă asculte oamenii, să vă asculte presa ce tâmpenii 

feceți! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier. 

Dl. Crușoveanu Marian: Vă rog. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă rog frumos, nu mai divagați și nu jigniți. Nu 

suntem la dumneavoastră la firmă. Eu cred că poate acolo se vorbește altfel. Dar, în 

plenul consiliului județean nu vă permit să jigniți.  

Dl. Crușoveanu Marian: Nici la cofetăria dumneavoastră nu se vorbește.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu vă permit să jigniți, da? 

Dl. Iordache Marian: Domnule președinte, la punctul nr.23 punctul de vedere al 

Grupului PNL este că va vota împotrivă cu următoarea argumentație: Inechitatea 

care ați creat-o la alocarea acestor resurse financiare este una flagrant foarte mare. 

Și am să vă dau exemplu: Grupul PMP și respectiv primăriile au pierdut 5,3%, 

1.500.000 lei, din această sumă, Grupul ALDE a pierdut 1.900.000 lei, Grupul PNL 

2.130.000 lei. Grupul PSD a câștigat 55 miliarde lei vechi, ca să înțeleagă toată 

lumea din sală, s-au dus către Grupul PSD. 

 Noi considerăm că și această împărțire este una flagrant inechitabilă. Că ea nu 

ține cont de numărul de locuitori, de reprezentativitate, de reprezentativitatea în 

consiliul local, de cererile primarilor, de proiectele existente. Și, de aceea punctul 

nostru de vedere este acela de a vota împotriva acestui proiect de hotărâre. Și vă 

solicităm două lucruri: O ședință extraordinară în care să revedeți această listă și o 

înființare a Comisiei de transparentizare a alocării resurselor bugetare pentru 

primării care să discute toate proiectele existente și să facă această selecție în mod 

transparent. Vă mulțumesc. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Am înțeles. Vă mulțumesc foarte mult. În primul rând 

repet ceea ce am spus mai devreme, duceți în derizoriu și nu spuneți adevărul. Ceea 

ce spuneți nu este real. Este cred că prima dată când toate primăriile din județ 

primesc alocări. Dar, repet, este o comisie care a analizat cu mare atenție aceste 

solicitări și acolo s-au luat deciziile. Supun la vot. 

 - Cine este pentru?  Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc.  

D-na Belu Mariana:  

16 voturi pentru Grupul PSD,  

14 voturi împotrivă Grupul PNL,  

2 voturi împotrivă și o abținere Grupul PMP, 

1 vot împotrivă Grupul ALDE,   

Deci, proiectul nu a trecut. 



21 
 

 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: O să votăm la sfârșit proiectul nr.24 pentru că le avem 

proiectele de pe ordinea suplimentară.  

  

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

25. Proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului Spitalului Clinic Judeţean de 

Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc.  

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi 

obiectivului „Reabilitare şi modernizare Teatru de Vară Mamaia”. 

 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Dacă îmi permiteți, domnilor consilieri, voiam doar să 

vedeți concretizarea muncii în toată perioada aceasta. Am rugat colegii să vă prezinte 

proiectarea până acum a Teatrului de Vară Mamaia, făcută de către cel care a câștigat 

licitația, un proiectant din Iași, dacă nu mă înșel, să vă spună colegii.  

  Am încercat să ținem legătura cu el și să păstrăm aceleași materiale, atât cât 

s-a putut, și să aibă aceeași formă ca în perioada când a fost construit. Cred că rulează 

acum, nu știu dacă ați văzut. 

 Nu am reușit să găsim acea ceramică, probabil că nu se mai fabrică, dar în 

schimb s-a găsit o ceramică vulcanică cu sticlă. Materialele, nu știu dacă le-au adus 

colegii în sală, arată destul de bine și se apropie foarte mult cu ceea ce era odată 

Teatrul de Vară Mamaia. 

 Sunt două variante, s-a micșorat puțin numărul de locuri, se folosește jos o 

vopsea epoxilică pentru a nu aluneca, se micșorează puțin numărul de locuri dar se 

creează confort mult mai mare. Nu știu dacă vedeți acolo, chiar sunt scaune care sunt 

puse pentru această locație, sunt cele care se folosesc pe stadion.  

 Sunt două variante la acel proiect. Este varianta cu și fără coperină. Mi-aș fi 

dorit o variantă cu copertină. Din punctul meu de vedere este foarte scumpă. Să fie 

sănătoși cei care vor veni după noi, le doresc succes și să-l facă și să îi pună și 

copertină.  

 Astăzi, îmi doresc de la dumneavoastră, să vin în fața aprobării, cu proiectul 

fără copertină pentru că, costurile sunt aproape 1.000.000 euro cu tot cu proiectare, 

cu execuție. Nu încurcă cu nimic, nu sunt legate fazele proiectului cu copertină și 
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fără copertină. Copertina se poate monta după aceea pentru că se folosesc niște 

cuzineți și niște sâmburi separat, după cum vedeți niște schele metalice care se agață. 

Avem și materialul care se folosește pentru copertină. Poate peste câțiva ani va fi 

altă tehnologie. La această dată asta este tehnologia cu el pentru copertină. Dar, eu 

cred că este un început prin faptul că o să reușim să reabilităm.  

 Este varianta în care se folosesc, repet, materiale și renovarea. În prețul acesta 

intră inclusiv  renovarea subsolului a cabinelor artiștilor. După cum ați văzut, sigla 

chiar s-a păstrat cea din perioada în care a fost făcută, este făcută cu beculețe, nu se 

merge pe plexic și pe materiale mai, chiar dacă sunt moderne, din punctul meu de 

vedere sunt fără gust. Inclusiv am cerut proiectantului să facă îmbinările la 450 să se 

meargă pe plăci fixe și regulate în ceea ce privește fața teatrului și să nu dăm 

posibilitatea schimbării, de către cel care câștigă, a materialelor similare, să ne trezim 

cu fel și fel de pietre care nu neaparat ar da un aspect bun și i-ar da un aspect rustic, 

să ne trezim că îl cumpără de la engros și pune piatră tăiată industrial.  

 Cred că este un proiect frumos pentru Constanța, știu că nu sunt bani la acestă 

dată, foarte mulți, dar măcar putem să-l demarăm pentru a face ceva. Pentru a nu 

rămâne doar, păcat de toată munca, într-un sertar aruncat, pentru cine știe când. Și 

repet, să dea Dumnezeu să fie bani să-i punem și copertină să-i punem și acoperiș 

dacă se dorește.  

 Eu, la această dată, chiar dacă îmi place varianta aceea, optez pentru varianta 

fără copertină pentru că este mai ieftină. Vă mulțumesc mult de tot. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă ascult, domnule consilier. 

Dl. Măndilă Gheorghe: Domnule vicepreședinte, copertina îi reduce 

funcționalitatea la o lună vară, riscul ca aceasta să nu fie folosită.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Știu, diferența este foarte mare, de preț.  

Dl. Măndilă Gheorghe: Cât % crește prețul? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Mai mult de dublu, nu nea Moldovanu? Parcă așa era.  

Dl. Măndilă Gheorghe: Tot ceea ce facem acolo, dacă punem și copertină dubleză 

prețul.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Da. Dubleză mult. Nu poți să mai pui copertina care era 

odată, un simplu, nu mai merg. Are simularea acolo. Sunt niște stâlpi de metal, ca la 

stadioane, se agață un fel de șină după care este trasă electric copertina.  

Dl. Măndilă Gheorghe: Domnule vicepreședinte. Mai gândiți-vă fară copertină.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Să dea Dumnezeu să îi dăm drumul așa.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
 - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Mulțumesc. 

D-na Belu Mariana: Sunt nevoită să fac un vot nominal pentru că marea majoritate 

sunt cu mîinile pe dedesubt: 

 

Dl. Bereș Adrian - Petre: Abținere. 
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Dl. Bizineche Adrian: Abținere. 

Dna. Bercaru Nicoleta: Abținere. 

Dl. Bola Alexandru -  Bogdan: Pentru. 

Dna. Boldea Lavinia: Pentru. 

Dl. Ciobanu Cosmin: Abținere. 

Dl. Crușoveanu Marian: Pentru.  

Dl. Donțu Gheorghe: Abținere. 

Dl. Drăghici Rareș Cosmin: Abținere. 

Dl. Enescu Dumitru-Marius: Pentru. 

Dl. Florea Dumitru: Abținere. 

Dl. Găluşcă Constantin: Abținere. 

Dna. Gheorghe Veronica-Adriana: Abținere. 

Dl. Gima Stelian: Pentru.  

Dl. Goidea Florin: Pentru. 

Dl. Iordache Marian: Pentru. 

Dl. Lămureanu Gheorghe: Pentru. 

Dl. Learciu Dumitru-Daniel: absent 

Dna.Lebidov Steluța: absent 

Dna. Lokman Ionela: Abținere. 

Dl. Marinescu Ion: Abținere. 

Dl. Matei Radu-Bogdan: absent. 

Dl. Măndilă Gheorghe: Pentru. 

Dl. Memiş Baiazid: Pentru. 

Dl. Moldovanu Vasile: Abținere. 

Dna. Nedelcu Sabrina-Maria: Abținere. 

Dl. Niculescu George-Sergiu: Pentru. 

Dna. Niță Luminița: Abținere. 

Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Pentru. 

Dl. Pintilie Mircea: Abținere. 

Dl. Popa Liviu: Pentru. 

Dl. Stanca Costel: Pentru. 

Dl. Şavlovschi Marcel: Abținere. 

D-na Topolov Gianina: Pentru.  

Dl. Turcu Daniel: Pentru. 

Dl. Ţuţuianu Marius – Horia: Abținere. 

Dl. Zahariuc Cristian - Florin: Pentru.  

17 voturi pentru. Proiectul nu a trecut. 

 



24 
 

Dl. Niculescu George Sergiu: Nu a trecut? Un lucru care putea fi făcut bun, văd 

astăzi că inițiatorul s-a abținut alături de colegii de la PSD și iau act cu mâhnirea de 

această investiție pe care consiliul județean ratează să o pună în pratică.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc domnule consilier, v-ați făcut punctajul 

politic.  

 Consilierii PSD s-au abținut la acest proiect, îl vom pune pe ordinea de zi în 

septembrie deoarece am avut discuții la Ministerul Dezvoltării și la Compania 

Națională pentru Investiții, pentru a nu cheltui din banii consiliului județean să 

obținem fonduri europene de la Ministerul Dezvoltării sau de la Compania Națională 

de Investiții.  

 Dacă nu reușim până în luna septembrie să obținem fonduri nerambursabile, 

consilierii PSD vor vota „pentruˮ și vom face acest proiect din banii consiliului 

județean și îl felicit pentru inițiativă pe domnul Palaz, pentru acest proiect.  

Grupul PNL: Cu copertină sau fără copertină? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Cu copertină.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Dacă îmi permiteți, mă așteptam să întreb: Mai credem în 

spiriduși? Eu îmi doresc acest proiect, am așteptat de când domnul ministru al 

culturii a venit în Constanța și a spus că o să aloce bani, și a venit vara și nu a alocat 

încă bani. Nu mă deranjează sau chiar mi-aș dori să fie din sursă nu din buget dar, 

nici nu încurcau lucrurile să trecem să-l demarăm să câștigăm niște pași. Pentru că 

orice document făcut până în septembrie, ceea ce înseamnă 2 luni de zile putea fi 

folosit pentru proiectul care ar fi fost finanțat în septembrie. Dar, dacă asta este 

voința consilierilor eu o respect. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Mai sunt 40 de zile, domnule vicepreședinte. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Eu nu cred în spiriduși! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Tocmai de aceea am demarat proiectul exact cum s-

au obținut zeci de proiecte în județul Constanța pe fonduri europene, pe Compania 

Națională de Investiții și pe Ministerul Dezvoltării. Așa cred că vom reuși să găsim 

banii necesari și pentru acest proiect foarte important pentru orașul și județul 

Constanța.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

27. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de Analiză şi Acoperire a 

Riscurilor al Judeţului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Mulțumesc. 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
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24. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de venituri şi 

Cheltuieli şi a listei obiectivelor de Investiţii ale Judeţului Constanţa pe anul 2019. 

 

Dl. Iordache Marian: O întrebare! Proiectele nr.22 și nr.23 se regăsesc în 

rectificare? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Se vor face modificări.  

D-na Belu Mariana: Nu știm. Trebuie să ne spună doamna director.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Cu amendamentul. Bineînțeles se va face rectficarea. 

Dl. Crușoveanu Marian:  Supuneți la vot. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Supun la vot amendamentul: „Să treacă fără cele două 

proiecteˮ. Oricum nu au trecut proiectele, domnule consilier, nr.22 și nr.23. 

D-na Belu Mariana: Direcția economică, este cineva în sală? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Blacioti? 

D-na Belu Mariana: Influențele celor două proiecte se regăsesc în rectificarea de 

buget? 

D-na Blacioti Georgeta: Numai cel cu repartizarea din TVA pentru drumuri 

comunale și județene implică rectficarea bugetului județean. Deci, suma totală de 

8.400.000 TVA-ul. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun! Se supune la vot cu amendamentele.   

 - Cine este pentru aceste amendamente? Împotrivă? Abțineri? Mulțumesc. 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru.  

 

 - Cine este pentru întreg proiectul? Împotrivă? Abțineri? Mulțumesc. 

D-na Belu Mariana: 34 voturi pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Așteptăm rezultatul votului. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga:  Un minuțel, dacă vreți să mă ascultați numai puțin. Mai 

avem un proiect pe ordinea de zi, care aș fi vrut să-l bag, era cel legat de Festivalul 

Mamaia care a fost așa de controversat în toată perioada asta. Dar, se pare, și vă spun 

de pe acum că din punctul meu de vedere îi punem cruce. Am găsit o soluție atâta 

timp cât Ministerul Culturii nu ne-a răspuns, de a aface perteneriat în vederea 

organizării Festivalului de la Mamaia. 

  În sală sunt cei de la Uniunea Ziariștilor Profesioniști din România, care fiind 

asociație nonprofit, au solicitat au solicitat să facem un parteneriat în vederea forțării 

organizării primei ediții, totuși, pentru că dacă nu spargi ghiața la un moment dat o 

să o lălăi așa în fiecare an și nu se va face niciodată.  

 Dar, nu cred că mai este timp și nici nu mai îndrăznesc să supun la vot 

proiectul acesta de hotărâre, pentru azi. Și vreau să-i anunț, cu părere de rău, că nu 

mai este timp să-l facem pentru luna viitoare, pentru că festivalul se dorește în luna 

septembrie.  
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 Așa că, domnilor de la Electrecord, și cei care ați dorit să organizați, îmi cer 

scuze că v-am pus pe drumuri să vă dau speranțe că vom organiza Festivalul de la 

Mamaia. Eu unul nu mai îndrăznesc să îl mai pun pe ordinea de zi. Îmi cer scuze față 

de dumneavoastră. Sunt în sală cei de la București.   

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Haideți să luăm o pauză de 5 minute până se termină 

numărătoarea votului. 

 

( Pauză) 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  Doamna Belu, vă rog frumos,  rezultatul votului. 

D-na Belu Mariana:   

Pentru  desemnarea reprezentantului Consiliului Judeţean Constanţa în  Consiliul de 

administraţie al Complexului Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa: 

 Doamna Petrachi Mihaela: 18 voturi pentru, 15 voturi împotrivă. Deci, 

doamna Petrachi este reprezentantul. 

 

Pentru numirea unui membru în Consiliul de administraţie al Casei Judeţene de 

Asigurări de Sănătate Constanţa. 

 Domnul Donțu Gheorghe: 19 voturi pentru. Deci, domnul Donțu este 

reprezentantul consiliului județean. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Felicitări. Domnilor, declar ședința închisă, 

mulțumesc foarte mult. 

 

X 

 

 

PREŞEDINTE, 

ȚUȚUIANU MARIUS HORIA 

 

 

 

 

SECRETAR AL JUDEŢULUI, 

          BELU MARIANA  

 

 

Întocmit,                                                                                                              

Grovu Mihaela 
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